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Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 

14. februar 2022 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 35 (Alm. del) af 8. 

november 2021 stillet efter ønske fra Preben Bang Henriksen (V) 

Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse statens årlige omsætning med Kammeradvokaten siden 
ikrafttræden af den seneste kammeradvokataftale (2015), der bl.a. blev indgået for 
at sikre bedre konkurrence gennem brug af andre advokater? Mener Ministeren at 
denne udvikling er tilfredsstillende? 
Vil ministeren samtidig oplyse, om Kammeradvokaten har været konsulteret før 
ministerens besvarelse af spørgsmålet til Folketinget? 

Svar 

Statens årlige omsætning med Kammeradvokaten siden 2015 fremgår af tabel 1 ne-

denfor. Jeg henviser i øvrigt til Økonomistyrelsens hjemmeside, hvor der årligt bli-

ver udarbejdet en oversigt over statens forbrug, og hvor tallene også kan findes. 

Den seneste opgørelse findes her: https://oes.dk/media/39129/kammeradvoka-

ten-opgoerelse-over-satens-forbrug-2020.pdf   

Regeringen ønsker at nedbringe udgifterne til eksterne konsulenter. Det gælder 

også juridiske konsulenter, herunder Kammeradvokaten. I det lys er det ikke til-

fredsstillende, at statens omsætning hos Kammeradvokaten er steget siden 2015.  

Tabel 1 

Statens forbrug af Kammeradvokaten 2015–20, mio. kr.  (2020-pl) 

 2015 2016 2017 2018 2019 2020 

Årligt forbrug særlige komplekser i Skatte-
ministeriet 

51 79 91 143 192 233 

Årligt forbrug ekskl. særlige komplekser  368 378 394 353 347 342 

Statens forbrug i alt  419 457 486 495 539 575 

 

 
Kilde: Kammeradvokatens sagsoversigter 
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Der er derfor bl.a. afsat midler fra 2021 til en række fællesstatslige løsninger for 

konsulent- og advokatydelser, og regeringen har i januar 2021 udsendt Fælles ret-

ningslinjer om intern varetagelse af juridiske opgaver i staten og brug af ekstern juridisk bistand, 

der sætter fokus på intern varetagelse af juridiske opgaver i staten.  

Kammeradvokaten har ikke været konsulteret i forbindelse med besvarelsen.  

Med venlig hilsen 

Nicolai Wammen 
Finansminister 
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